
    BfA møde Avnstrup 24. august 2024

     Referat                         

1.   Siden sidst
Dagsorden med referat:
1 Siden sidst
a.   Demonstration den 19 /8 Højbro plads. Demonstrationen blev holdt for at støtte 
RtC s sag i Højesteret. En lille dansk dreng kæmper nu på 5. år for komme hjem til 
Danmark sammen med sin mor og moster. Opholdet i den syriske fangelejr har gjort 
drengen meget syg, så behandling er stærkt nødvendigt. Om moren må følge med til 
Danmark afgøres den 29. august. Knud Vilby redegjorde i sin tale for, hvordan der er 
gået politik i hele sagen. Knud Foldschak og Natascha kom efter mødet i Højesteret og 
fortalte, hvordan mødet var foregået.
RCT: HVIS vi taber denne sag i Højesteret tager vi den videre til EU domstolen. Sagen 
blev vundet i Højesteret, så nu skal både mor og søn til Danmark. En god afslutning på 
en meget trist sag.
b.   Rasmus Stoklund har i sin nye bog "Ingen over domstolen" rettet et angreb på den 
europæiske menneskerettigheds domstol. Han mener,at domstolen har taget magten 
over nationalstaterne på vigtige områder. Det gælder især udlændingepolitikken. Han 
mener, det bør være muligt ikke at rette sig efter domstolens afgørelser, hvis den går 
imod danske afgørelser. Det er en farlig udvikling, så heldigvis har kendte politikere 
som Mogens Lykketoft udtalt: "Det er den forkerte vej at gå"
c.   Punkter fra deltagerne er velkomne:
Mette Holst: rigtig mange kvinder her på Avnstrup vil gerne være Social- og 
sundhedshjælpere, hvis de får ophold. Det ligger i høj grad i deres egen kultur at øve 
omsorg. Det burde man imødekomme - da der er brug for deres hænder i Danmark - 
og give ophold.
2.   Nyt fra Helle Jørgensen leder af Avnstrup. Intet nyt angående tidspunktet på, 
hvornår kvinderne fra Kærshovedgård kommer til Avnstrup. Røde Kors er klar til  at 
modtage dem.
Det er nu besluttet at lave en kantine for 12 kvinder der overføres - uden børn - og de 
kommer ikke til at indgå i madordningen på Avnstrup. Det er politisk besluttet. Svært 
at forstå hvad argumentationen er for denne særordning. Men det er politisk 
besluttet. Røde kors har kæmpet forgæves for at de kunne være her på lige vilkår med 
de øvrige beboere.
Antallet af beboere er nu 155 heraf 83 børn.
3.  Penge til transport til uddannelse for unge fyldt 18. Røde Kors har tidligere, når det 
var muligt, betalt for transporten, men nu er reglerne strammet betydeligt. Helle vil 
undersøge, hvor mange, der ikke kan fortsætte uddannelse, grundet mangel på penge 
til transport. Det er et område, hvor BfA tidligere har støttet, da uddannelse er et 
vigtigt område, som fortjener stor støtte og opmærksomhed. Vi sender en opfordring



til stormødet om at oprette et transportfond, så BfA kan sikre, at de unge fortsætter 
deres uddannelse. Vi mener det er et område, vi som BFA skal støtte. De unge skal i 
uddannelse, hvis det kan lykkes med denne lille hjælp til transport
4.  Samkvem med beboerne. Har børnene fået en god start på det nye skoleår? 
BfA medbringer drikkelse samt lidt frugt og snacks. Der kom også i dag en del, mest 
kvinder, som gerne vil have en snak. Mette R. har undersøgt, hvad en gravid får i 
forbindelse med fødslen. Det er en basispakke med tøj og en barnevogn til privat eje. 
Oplysningerne kommer fra lederen Helle Jørgensen.
5.  Evt.      En del til demonstration for fred i Gaza i dag.
Næste møde  Sjælsmark søndag d. 8. sep. kl.- 14
                         Avnstrup d. lørdag 28. sep. kl. 14
                         Stormøde den 18 september
Tovholdere Mette Roerup og Ruben Engelhardt


